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Molite hrabro, licem u lice s Gospodinom, ne mlako, nego stavljajući sve svoje povjerenje u Njega
– rekao je papa Franjo jutros na misi u Domu svete Marte potaknuvši da se tako obraćamo Bogu.
U propovijedi se usredotočio na molitvu, jedan od tri načina, uz post i milosrđe, kojima se tijekom
korizme pripremamo na Uskrs. Da bismo razumjeli u čemu se sastoji posrednička molitva,
podsjetio je na neke likove iz Biblije kao što su: Mojsije, Abraham, Ana, Samuelova majka i
Kananejka.

Upravo prvo čitanje današnje liturgije predlaže nam posredničku molitvu koju Mojsije upućuje
Bogu za narod – rekao je Papa i objasnio – Naime, zbog zlatnog teleta Bog kaže: „A sada dopusti
da se moj gnjev rasplamsa protiv njih i uništi ih“. Mojsije moli Gospodina da to ne učini i govori
Bogu „kao učitelj učeniku“. Pokušava uvjeriti Boga, krotko, ali i čvrsto, da odustane od namjere da
ih kazni. Podsjeća Gospodina na obećanja koja je dao Abrahamu, Izaku i Izraelu. To je kao da
kaže: „Gospodine, nemoj davati lošu sliku o sebi, ti si sve to učinio“.

U prvom čitanju Gospodin kaže Mojsiju: „Od tebe ću učiniti veliki narod“ – rekao je Sveti Otac i
nastavio – No, Mojsije se zauzima za taj narod, želi ići s tim narodom i ništa više. U Bibliji je
mnogo odlomaka koji govore o posredovanju. Na primjer Gospodin kaže Abrahamu da želi uništiti
Sodomu. A Abraham koji je imao nećakinju koja je tamo živjela, želi je spasiti, te zato traži od
Gospodina da ako tamo ima 30, ili 20, ili 10 pravednika, da ih poštedi. Gospodin odgovara da iz
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poštovanja prema tim ljudima neće uništiti grad. Na kraju, samo je obitelj Mojsijeve nećakinje bila
pravedna.

Papa Franjo se potom osvrnuo na druge načine posredovanja koji su predloženi u Bibliji.
Primjerice, Ana, Samuelova majka, koja u tišini miče usnama i stoji pred Gospodinom mucajući i
moleći do te mjere da je svećenik koji ju je izbliza gledao,  mislio da je pijana. No, Ana je molila za
dijete. To je bila tuga žene koja moli Boga. U evanđelju ima i jedna hrabra žena koja u molitvi ne
koristi uvjeravanje, pogađanje i tiho inzistiranje. To je Kananejka koja traži ozdravljenje svoje kćeri
koju muči zloduh.

Isus joj na početku kaže da je poslan samo Izraelcima, te da nije dobro djeci uzeti kruh i baciti ga
psima – rekao je Papa i dodao – Nije se zbunila, nego je ustrajala govoreći Isusu da i psi jedu
mrvice koje padaju sa stola njihovih gospodara. Ta se žena nije preplašila i dobila je ono što je
tražila. U Bibliji ima mnogo primjera posredničke molitve. Potrebna je hrabrost da bismo tako molili
i razgovarali s Bogom licem u lice. Ponekad, kad netko vidi kako se neki ljudi bore s Gospodinom
da bi nešto dobili, može pomisliti da to čine kao da se sukobljavaju s Bogom, te tako dolaze do
onoga što traže. Međutim, čine to, jer vjeruju da Gospodin može dati milost.  

Potrebno je mnogo hrabrosti da bismo tako moliti – rekao je Sveti Otac i primijetio – Često smo
mlaki. Netko nam može reći: moli jer imam problem. Možda ćemo odgovoriti: da, izmolit ću dva
Oče naša i dvije Zdravo Marije, a onda zaboravimo. Nije dobro moliti kao papiga. Istinska molitva
je s Gospodinom. Kada moramo posredovati, moramo moliti s Njim i hrabro. Ljudi, u
svakodnevnom govoru, koriste izraz koji mi mnogo govori. Kada žele nešto postići kažu: „učinit ću
sve moguće“. U molitvi posredovanja, vrijedi to isto: „učinit ću sve moguće“.

Potrebna je hrabrost da se ide naprijed – rekao je papa Franjo. Ali, može se pojaviti sumnja. Netko
će reći: činim to, no kako mogu znati da me Gospodin sluša? Jedina je naša sigurnost Isus. On je
naš veliki zagovornik. Isus koji je uzišao na nebo, pred Ocem je i zagovara za nas, kao što je prije
muke obećao Petru da će se moliti kako njegova vjera ne bi malaksala. To je Isusov zagovor. On
moli za nas i u ovom trenutku.

Kada molimo uvjeravajući, cjenjkajući se, mucajući, ili raspravljajući s Gospodinom, On je taj koji
prima našu molitvu i prikazuje je Ocu – rekao je Papa i napomenuo – Isus ne treba govoriti Ocu,
pokazuje mu rane. Otac vidi rane i daje milost. Kada molimo, mislimo na to da to činimo s Isusom.
Kada u hrabroj molitvi posredovanja činimo tako, činimo to s Isusom. Isus je naša hrabrost i
sigurnost koja ovom trenutku posreduje za nas. Neka nam Gospodin dade milost da idemo tim
putom i da naučimo posredovati. Kad vas netko traži da molite, nemojte to učiniti samo s dvije
molitvice i gotovo; učinite to ozbiljno, u Isusovoj prisutnosti, s Isusom koji za sve nas posreduje
kod Oca – zaključio je Sveti Otac.
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